
 Protokół nr 9/IX/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 27 czerwca 2007r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia –   11.00
Godzina zakończenia -   14.10

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych, zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co 
stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  zaproponował zmiany w porządku obrad sesji.  W punkcie 5 
„podjęcie uchwał” ppkt. „d” w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na 
utrzymanie dróg wojewódzkich nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa 
Ruda, ppkt. "e"  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  Województwa Dolnośląskiego na przebudowę 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą powiatową nr 3321D (ul. Kwiatkowskiego) 
w Nowej Rudzie, ppkt. „f” w sprawie zmiany uchwały Nr 417/L/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381 
oraz w ppkt „g” Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie świadczenia usług rehabilitacyjnych na 
terenie miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska 19 głosami „za” 
przyjęła zaproponowaną zmianę porządku obrad wraz z wprowadzonymi poprawkami.

Proponowany porządek obrad :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 maja 
do dnia 18 czerwca 2007 roku 
4. Sesja tematyczna „Włodzica – stan umocnień brzegowych” 
- przedstawienie projektu regulacji rzeki Włodzicy – przedstawiciel RZGW Wrocław
- stan i utrzymanie cieków wodnych na terenie miasta Nowa Ruda będących w zarządzie RZGW 
5. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007
b) zmieniająca Uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego 
c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Dolnośląskim – Dolnośląskim 
Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącego utrzymania dróg wojewódzkich nr 381 i 385 na 
odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda. 
d)  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Województwa  Dolnośląskiego  na utrzymanie  dróg 
wojewódzkich nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda
e)w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  Województwa Dolnośląskiego na przebudowę skrzyżowania 
drogi  wojewódzkiej  nr 381 (ul.  Kłodzka) z drogą powiatową nr 3321D (ul.  Kwiatkowskiego) w Nowej 
Rudzie
f)  w sprawie zmiany uchwały Nr 417/L/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381 
g) Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie świadczenia usług rehabilitacyjnych na terenie miasta 
Nowa Ruda.
6. Interpelacje radnych.
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7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
 9. Zakończenie obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z VIII sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” 
przyjęła protokół z VIII sesji Rady Miejskiej w  Nowej Rudzie.

 Uhonorowanie Zespołu Pieśni i Tańca „Nowa Ruda”, sportowców oraz p. Marii Bracławskiej

Pani Ewa Miś - podziękowała za zaproszenie na sesję, poinformowała, że dzisiejsza reprezentacja Zespołu 
Pieśni i Tańca otrzymała tytuł „par roku” zdobyła również główną nagrodę na Międzynarodowym Festiwalu 
Folkloru w Agropoli we Włoszech. 

Pan Krzysztof Kornacki – podziękował za pamięć miasta o sportowcach,  którzy poprzez swoje sukcesy 
promują Nową Rudę.

Pani Maria Bracławska – dziękuje za pomoc i wsparcie miasta w funkcjonowaniu Szkoły Podstawowej Nr 3. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wraz  z  Burmistrzem  Miasta  wręczyli  narkotestery  p.  Andrzejowi 
Czerniatowiczowi – Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Nowej Rudzie.

Pan Andrzej  Czerniatowicz  –  bardzo  dziękuje  za  wsparcie  w zakupie  narkotesterów,  które  będą  bardzo  pomocne 
Komisariatowi Policji w Nowej Rudzie.

przerwa
po przerwie
Przybył radny Tadeusz Daszkiewicz

Ad.4. Sesja tematyczna „Włodzica – stan umocnień brzegowych” 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – na dzisiejszą sesję zostali zaproszeni przedstawiciele 
RZGW Wrocław w temacie stanu umocnień brzegowych rzeki Włodzica.

Pan Marian Kuśnierz – Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej na terenie administracyjnym miasta Nowa 
Ruda posiada kilka potoków : Dzik, Szczerbnica, Piekielnica oraz główny potok przepływający przez całe 
miasto – Włodzica. Ogólnie stan techniczny umocnień po powodziach w 1997 roku, 2001, 2006 jest w stanie 
średnim.  Część  umocnień  została  zniszczona,  część  murów została  podmyta,  były  problemy  z  samym 
utrzymaniem i udrożnieniem koryt po powodzi – to robimy przez cały okres od powodzi do teraz. Całe 
planowanie  i  harmonogramy  ulegają  zmianom  przez  powodzie,  gdyż  są  to  sprawy  związane  z 
bezpieczeństwem ludzi,  budynków, ograniczone środki  nie pozwalają na wykonanie wszystkich prac. W 
2004  roku  wykonano  prace  utrzymaniowe  (czyszczenie,  odmulenie)  odcinka  Piekielnicy,  były  roboty 
remontowe  na  Szczerbnicy,  udrożniono  potok  Dzik,  na  kwotę  ok.  90tys  zł.  W  2005  roku  wykonano 
udrożnienia na potoku Dzik, w 2006 roku wykonano odbudowę modernizacyjną na potoku Dzik na kwotę 
200tys zł. Wykonano awaryjne zabezpieczenie muru przy ul. Podjazdowej. Mała ilość środków powoduje, że 
wykonywane są tylko roboty awaryjne.  W związku z licznymi interwencjami dot.  stanu bezpieczeństwa 
ubezpieczeń  na  potoku  Włodzica  zleciliśmy  wykonanie  kompleksowej  dokumentacji  obejmujący  duży 
odcinek  ok.  2  km  koryta.  W tej  chwili  jest  zlecona  dokumentacja,  która  obejmuje  roboty  remontowe 
związane  z  zabezpieczeniem  lub  odbudową  zniszczonych  umocnień,  również  pogłębienie  koryta 
(doprowadzenie do właściwego stanu). Roboty są planowane od przyszłego roku, w zależności od środków 
finansowych, które staramy się pozyskać (obce środki nie budżetowe), w cyklu dwuletnim będziemy te prace 
realizować.
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Pan Przemysław Książek – dokumentacja nosi nazwę„projekt budowlano-wykonawczy na remont istniejącej 
zabudowy  regulacyjnej  wraz  z  modernizacją  stopni  celem  poprawienia  spływu  wód  oraz  możliwości 
migracji ryb na potoku Włodzica w kilometrze 5.300-9 w mieście Nowa Ruda” odcinek od ul. Martwej do 
ul.  Sokola.  Na całym odcinku przewidywane są korekty dna szczególnie pod mostami.  Np. most  na ul. 
Sokola  –  jest  to  most  dwuprzęsłowy.  Z  reguły  mosty  są  dwu/trzyprzęsłowe  i  jest  tak  że  nurt  potoku 
koncentruje się w środkowym przęśle a dwa przęsła boczne są niewykorzystane w przypadku większych 
wód następuje spiętrzenie. Zauważyliśmy kilka nieprawidłowości przy mostach, jest bardzo duża ilość drzew 
rosnąca w działce wody płynącej, które są pewną przeszkodą dla wód wezbraniowych. Z operatu wynika, że 
na  tym  odcinku  jest  do  usunięcia  ze  względów  sanitarnych  18  drzew;  ze  względów  na  możliwość 
uszkodzenia umocnień brzegów – 84 szt., ze względu na prowadzone inwestycje – 792 szt. Są to samosiewy, 
które  powodują  zatory  na  wodach  powodując  piętrzenia.  Główne  problemy :  mosty,  duża  ilość  drzew, 
naprawa murów oporowych, korekta niwelatywna. Szczególnym problemem jest hałda i potok Piekielnica, 
zniszczone jest ujście, był mur oporowy kierujący do koryta Włodzicy – został on zniszczony. Pogłębia się 
działanie potoku na brzeg,  skarpa hałdy jest  w bardzo dużym nachyleniu, przy większych deszczach to 
płynie.  W  zamyśle  chcieliśmy  zrobić  mur  oporowy,  będzie  to  drogie  przedsięwzięcie  i  nie  rozwiąże 
problemu gdyż ta hałda przez mur zacznie się przesypywać. Planujemy udrożnienia oraz pogłębienie dna. 

Radny Michał Prokopczak -  nas nie interesuje gotowy projekt, proszę powiedzieć czy będzie to w bieżącym 
roku oraz jakie są szanse na sfinansowanie zadania? Czy dla potoku Dzik zostanie wykonana dokumentacja?

Pan Marian Kuśnierz – przygotowywana dokumentacja Włodzicy obejmuje bardzo duży odcinek, ale nie 
obejmuje  całego  potoku w mieście.  Nie  ma takich możliwości,  by  wykonać  tak  dużą  dokumentację  w 
jednym opracowaniu, gdy sama realizacja nie może objąć jednego roku, ona się zdezaktualizuje. Robimy 
duży  odcinek,  który  można  w  ciągu  roku  lub  dwóch  lat  zrealizować,  robimy  w miejscach  najbardziej 
newralgicznych, zabudowanych. Środki nie będą budżetowe, staramy się pozyskać środki, m.in. po to jest 
dokumentacja aby wiedzieć o jaką kwotę się starać. To jest priorytet i będzie on realizowany  w najbliższym 
okresie. Na potoku Dzik jest problem budynku ul. Kłodzka 1, gdzie odwodnienie budynku jest położone 
bardzo  nisko,  w  miejscu  poszerzenia  potoku  pod  mostem,  powoduje  to,  że  w tym miejscu  osadza  się 
rumowisko  blokując  wylot  wód  piwnicznych.  Ja  znam  ten  problem,  omawiam,  tłumaczę.  Jeżeli  ktoś 
odprowadza  wodę  powinien  również  partycypować  w  utrzymywaniu  koryta  czyli  odmulić  ewentualnie 
wylot, tłumaczę to mieszkańcom. Poniżej mostu na ul. Kłodzkiej w potoku Dzik jest problem utrzymania 
muru w obrębie wylotu kanalizacji deszczowej, na tym murze są postawione komórki, garaże – jest to mur 
wspólny,  korzystający  z  niego  ma  obowiązek  partycypacji  w  jego  utrzymaniu.  Największy  problem 
występujący na potoku Dzik to stan murów w części dolnej, stan techniczny jest zły, z uwagi na to, że jest to 
mur wzdłuż drogi oraz znajdują się tam wszystkie media planujemy zlecenie dokumentacji. Zadanie to nie 
będzie realizowane w ciągu najbliższych dwóch lat, po zakończeniu robót na Włodzicy tam rozpoczną się 
prace. 

Radny Bogusław Frącek – nie zgadzam się z wypowiedzią dot. konieczności niwelaty na moście przy ul. 
Sokola, z doświadczenia roku 1997 w tym moście nie było żadnych problemów, przepustowość tego mostu 
sprawdziła się w 100%. Są miejsca o których Pan nie wspomniał, które stanowią newralgiczny punkt przy 
przekroczeniu wód opadowych. Przy większych opadach na ul. Stara Droga (Miejski Zespół Szkół Nr 1) 
znajduje się odcinek newralgiczny, pisma wpływały do państwa niejednokrotnie w związku z zagrożeniami 
braku murów na łuku koryta. Jeśli pominiemy ten odcinek w tym projekcie to dalsze odcinki będą nadal 
zagrożone,  z  niwelaty  koryta  wynika,  że  najmniejsza  prędkość  wody  jest  w  okolicach  dawnej  kopalni 
wynika to z namułów, które biorą się z górnego odcinka. Sądzę, że pominięcie górnego odcinka będzie 
powodowało odkładanie się namułów na odcinku ul. Kopalnianej, które należałoby zlikwidować. Odnośnie 
wycinki drzew w korycie – one tam rosną a zarządca nic nie robi, w trybie pilnym należałoby podjąć akcję 
ich wycinki aby nie powodowało to spiętrzenia wody przed jej ewentualnym dużym napływem. Co najmniej 
raz do roku samosiejki powinny być usuwane. Projekt troszkę mnie dziwi, bo miejsc gdzie zagrożone są 
mury jest więcej. Czy w budżecie RZGW jest rezerwa nadzwyczajna? 

Pan Marian Kuśnierz – stan koryta jest nam znany, bardzo dobrze znamy stan techniczny murów, miejsca 
podmycia  murów.  Trudno  nam  teraz  na  sesji  cały  projekt  przeanalizować.  Projekt  ten  jest  jeszcze 
niezakończony, jest w fazie zbierania informacji, uzgadniania, wszelkie sugestie przeanalizuje projektant. 
Samosiejki były usuwane m.in. na Piekielnicy, na Włodzicy, mogę przedstawić protokół odbioru. Odnośnie 
rezerwy nadzwyczajnej – nie posiadamy w tej chwili, uruchamia się ją w grudniu gdy na zbiornikach należy 
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coś zrobić (rzeczy które w skali globalnej są ważne), gdy od stanu technicznego zbiornika zależne jest życie 
ludzi.  Środkami  dysponuje  dyrektor  RZGW.  Powracając  do  tematu  samosiejek  –  wspólnie  z  Urzędem 
Miejskim podejmujemy działania czyszczenia koryta, wykaszaniem, będzie to realizowane.

Radny Bogusław Frącek – pytam o rezerwę albowiem w miejscu najbardziej newralgicznym w okolicach 
Transmenu (kopalnia) te prześwity, które są niezbędne należałoby przeczyścić, to zagrożenie tam występuje. 
Jeżeli jest taka rezerwa i dyrekcja ma możliwości uruchomienia takiej rezerwy należy nad tym pomyśleć.

Pan Marian Kuśnierz – proponuję, by Rada zwróciła się do Dyrektora RZGW o uruchomienie takich rezerw.

Radny Bogusław Frącek – uważam, że miasto powinno włączyć się w omawiane projektowanie jako głos 
wynikający  z  doświadczenia  po  powodziach.  Niezbędne  środki  powinny  być  skierowane  w  miejsca 
najbardziej zagrożone a priorytetem powinno być zabezpieczenie murów. Czy Pan widzi niebezpieczeństwo 
przy  ul.  Stara  Droga  w  okolicach  Transmenu?  Czy  poparłby  Pan  wniosek  o  uruchomieniu  rezerwy 
nadzwyczajnej?

Pan Marian Kuśnierz – jako bezpośredni administrator tego odcinka te sprawy skonsultuję z wykonawcą. Ja 
mogę wydać opinię nt. wniosku, zaopiniuję go pozytywnie. Temat był omawiany wcześniej dot. odcinka 
powyżej mostu przy ul. Kopalnianej było to modernizowane celem ograniczenia nasadzania się rumoszu na 
bardzo depresyjnym terenie.

Radny  Bogusław  Frącek  –  skoro  wiemy,  że  tak  jest  to  spróbujmy  uruchomić  te  środki.  Proszę 
Przewodniczącego o wystosowanie takiej petycji do RZGW o uruchomienie rezerwy nadzwyczajnej.

Radny  Arkadiusz  Michalski  –  projektant  próbował  nam  uświadomić  jakie  zagrożenia  wynikają  z 
samosiejek, byliśmy świadkami jakie zagrożenia stanowią drzewa. Nie uzyskaliśmy odpowiedzi czyj jest to 
obowiązek,  miasta  czy  RZGW?  Kiedy  można  spodziewać  się  wycinki  drzew?  Informuje,  że  lokalne 
podtopienia mają miejsca na końcu ul. Fredry – początek Włodowic.

Pan Marian Kuśnierz -  projektant wskazuje, które drzewa powinny być wycięte, które kolidują, nie możemy 
wszystkich wyciąć.  Tam gdzie  są  odcinki  nieubezpieczone nie  będziemy tego  realizować za  wyjątkiem 
drzew które stwarzają zagrożenie, musi być to mocno uzasadnione albowiem przepisy ustawy o ochronie 
środowiska  to  regulują.  Elementem  dokumentacji  jest  operat  dendrologiczny  gdzie  każde  drzewo  jest 
opisane. 

Radny Henryk Zimoch – projektant oczekuje propozycji oraz uwag. Wnioskuje o poszerzenie projektu w 
kierunku  Ludwikowic.  Posiada  korespondencję  pomiędzy  RZGW- Urzędem  Miasta  oraz  mieszkańcami 
miasta  w  którym  RZGW  odpisuje,  że  nie  może  przeprowadzić  remontów  z  powodu  braku  środków. 
Oczekujemy opracowania projektu na całej długości Włodzicy w granicach administracyjnych miasta Nowa 
Ruda. Nas interesuje projekt : termin wykonania, czy znajdą się środki oraz czy jest możliwość poszerzenia 
projektu o 1,5 kilometra w kierunku Ludwikowic?

Radny Michał Prokopczak – czy szczegółowo został zbadany odcinek potoku od Piekielnicy do mostu? W 
1997 roku na spotkaniu ustalono, że przy tym odcinku ma zostać postawiony mur.

Pan Przemysław Książek – problem jest nam znany, nie jest zaplanowana budowa muru. 

Pan Marian Kuśnierz – odnośnie rozszerzenia dokumentacji – dokumentacja jest realizowana na zlecenie  i 
za pieniądze RZGW na podstawie umowy, która określa granice odcinka, który ma obejmować. Na wstępie 
powiedziałem,  że  robimy  odcinkowo  rozpoczynając  od  dolnych  granic  miasta,  w  kolejnych  etapach 
będziemy przygotowywać dokumentację koryta w kierunku Ludwikowic. Te tereny są nam znane, mury 
które nie powodują zagrożeń dla budynków, dróg, mostów będą realizowane w II czy III kolejności. 

Radny Janusz Staniocha – czy Wydział Infrastruktury i Inwestycji oceniał ten projekt?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – prosi, by pracownicy Wydz. Infrastruktury i Inwestycji mogli brać 
udział  w  opracowywanym  projekcie,  m.in.  poprzez  wnoszenie  uwag  czy  udziału  w  rozmowach  o 
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rozszerzeniu projektu. Być może znając zakres prowadzonych prac podejmiemy rozmowy z dyrekcją RZGW 
we Wrocławiu o możliwości rozszerzenia tego projektu. Jest to bardzo duży projekt, szacowany na 16 mln 
zł, takie projekty w Nowej Rudzie trafią się raz na 20 lat, więc jeżeli zostawi Pan fragmenty niedokończone 
a istotne dla całości to nie wierzę, że za 3 lata będzie realizacja kolejnych zadań. Proszę o umożliwienie 
kontaktu z projektantem. Czy RZGW zamierza podjąć działania dot. zawalenia muru przy ul. Radkowskiej 
18 ? Czy powie Pan że nie ma środków? To może zagrażać bezpieczeństwu. Proszę nie liczyć, że RZGW 
wyda więcej środków niż jest zawarte w projekcie.

Radny Janusz Staniocha – wnosi by wspólnie z Wydziałem Infrastruktury i Inwestycji w pracach wzięli 
udział również przedstawiciele Komisji Zdrowia i Ekologii oraz Komisji Porządku Publicznego.

Radny  Bogusław  Frącek  –  o  rezerwie  mówię  dlatego,  że  na  tym  odcinku  powinno  być  wypłycanie  i 
usunięcie zarośli, jest to newralgiczny punkt. Tam było wielokrotne doświadczenie że trzeba coś zrobić. Być 
może jakiś pieniądz z rezerwy można wykorzystać?

Pan Marian Kuśnierz – projekt nie jest jeszcze gotowy, jest opracowywany, na pewno będzie to uzgadniane z 
Urzędem Miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - jeżeli projekt jest w fazie tworzenia wskazany będzie 
udział Rady Miejskiej oraz Wydziału Infrastruktury i Inwestycji. Czy znajdą się środki na odbudowę muru 
przy ul. Radkowskiej 18 ?

Pan Marian Kuśnierz – w ciągu 7 dni udzieli odpowiedzi pisemnej.

Radny Henryk Zimoch – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji będąc na ul. Jawornik wnioskowała 
o naprawę mostka nad potokiem Szczerbnica, który prowadzi do gospodarstwa mieszkalnego.  Ponieważ 
Komisja nie otrzymała jeszcze odpowiedzi chciałbym zapytać czy zna Pan ten temat?

Pan  Marian  Kuśnierz  –  przed  udzieleniem  odpowiedzi  pisemnej  muszę  ocenić  to  wzrokowo,  zbadać 
okoliczności.

Radny Henryk Zimoch – ponieważ był  to wniosek Komisji  proszę o przekazanie informacji  do Urzędu 
Miasta o terminie Pana wizji lokalnej w tym rejonie.

przerwa
po przerwie

Wręczenie listu p. Witoldzie Walosczyk

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 
maja do dnia 18 czerwca 2007 roku (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny Janusz Staniocha – pkt. I ppkt. 2 „zawarcie umowy dzierżawy na nieruchomość zabudowaną, położoną 
przy ul. Fredry 41 (basen kąpielowy)” - prosi o rozszerzenie tematu.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  została  zawarta  umowa  dzierżawy  z  p.  Januszem  Kozioł  na  okres  3  lata,  na 
podobnych  zasadach  do  lat  ubiegłych  gdzie  umowa  była  zawarta  z  p.  Sójką,  który  zrezygnował  z 
prowadzenia działalności. Pan Kozioł wykonuje prace zmierzające do otwarcia basenu.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 19 maja do dnia 18 czerwca 2007 roku 
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Ad. 5. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  w związku z wprowadzonymi do porządku obrad projektami 
uchwał  dot.  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Województwa  Dolnośląskiego  proponuje  wprowadzenie 
kolejnej zmiany do projektu uchwały, który przedstawi Skarbnik Miasta.

Pan  Jan Szeląg – Skarbnik  Miasta  –  biorąc  pod uwagę projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na przebudowę skrzyżowania w kwocie 93tys zł oraz projekt 
uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej na utrzymanie dróg wojewódzkich w kwocie 55tys zł 
należy wnieść poprawkę do projektu dot. wprowadzenia zmian w budżecie miasta. W § 1 pkt. 3 dz. 600 
rozdz. 60016 poprzez dodanie paragrafu 4270 „Zakup usług remontowych 55 tys zł” oraz w pkt. 4 dz. 758 
rozdz. 75809 dodanie paragrafu 2710  „Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 
samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących 55 tys zł.”.  Jednocześnie prosi  o 
zmianę  Uzasadnienia  w  treści  „W  związku  z  projektem  porozumienia  z  Województwem  Dolnośląskim 
dotyczącego przebudowy skrzyżowania ulic Kwiatkowskiego, Radkowskiej, Kłodzkiej i Słupieckiej” dodanie 
„oraz utrzymania bieżącego dróg, dokonuje się zmiany klasyfikacji paragrafu wydatków dla realizacji tych 
przedsięwzięć”

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Andrzej Cyman – zwraca uwagę na kolejność uchwał - jeżeli Rada Miejska przyjmie ten projekt to 
kolejne dwa projekty związane z udzieleniem pomocy finansowej nie powinny być przegłosowane bo one 
się same przegłosują w projekcie wprowadzenia zmian w budżecie miasta.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007 wraz z naniesionymi poprawkami.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 75/IX/07

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

b) zmieniająca Uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz 
wkładu pieniężnego 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta  – jest  to ostatni  projekt  uchwały,  który mówi o wniesieniu do ARR 
„Agroreg” aportu oraz wkładu pieniężnego dla realizacji projektu Noworudzki Park Przemysłowy. Część 
środków na wniesienie wkładu pieniężnego była w wydatkach niewygasających środków finansowych 2006 
roku, emisja akcji została przeprowadzona po terminie ustalonym w uchwale, środki te powróciły do budżetu 
2007 roku. W uchwale dotyczącej  wprowadzenia zmian w budżecie na 2007 rok znalazła się kwota 13 
złotych, by objąć dokładną liczbę akcji, jest to brakująca kwota do 100,- zł (cena emisyjna akcji). Jest to 
projekt mówiący o ostatecznym kształcie wniesienia aportu oraz wkładu pieniężnego do spółki, pojawia się 
również rok 2007, kwota 59 tys, która jest zabezpieczona w budżecie miasta. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 76/IX/07

zmieniającą Uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.
 
c)  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Województwem  Dolnośląskim  – 
Dolnośląskim  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich  we  Wrocławiu  dotyczącego  utrzymania  dróg 
wojewódzkich nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Województwem  Dolnośląskim  –  Dolnośląskim 
Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącego utrzymania dróg wojewódzkich nr 381 i 385 na 
odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – projekt uchwały obejmuje zakres utrzymania czystości, zieleni, 
wspólnie  przeprowadzanych  remontów  chodników  na  terenie  miasta  wzdłuż  dróg  wojewódzkich.  W 
poprzedniej uchwale wprowadzającej zmiany w budżecie kwota 55 tys zł dotyczyła tego zadania.

Radny Henryk Zimoch – porozumienie dotyczy utrzymania bieżącej czystości w sezonie letnim, nie dotyczy 
odśnieżania zimą?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  to porozumienie dotyczy tylko letniego utrzymania dróg. Zakres 
porozumienia  został  ustalony,  wynika  on  z  możliwości  finansowych  DZDW.  Nie  mogę  podpisać 
porozumienia w zakresie utrzymania zimowego jeżeli nie ma środków zapewnionych przez DZDW.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Województwem  Dolnośląskim  –  Dolnośląskim 
Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącego utrzymania dróg  wojewódzkich nr 381 i 385 na 
odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 77/IX/07

w sprawie  wyrażenia  zgody  na zawarcie  porozumienia  z  Województwem Dolnośląskim –  Dolnośląskim 
Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącego utrzymania dróg wojewódzkich nr 381 i 385 na 
odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda.

d)  w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na utrzymanie dróg 
wojewódzkich nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na utrzymanie dróg wojewódzkich 
nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  projekt ma na celu umożliwienie przekazania pomocy finansowej 
dla Województwa Dolnośląskiego czyli naszego udziału w realizacji porozumienia. Później całość środków, 
łącznie ze środkami województwa na realizację porozumienia, otrzymamy do budżetu miasta.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie udzielenie pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na utrzymania dróg wojewódzkich 
nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” (2 radnych nie brało udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 78/IX/07

w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Województwa  Dolnośląskiego  na utrzymanie  dróg 
wojewódzkich nr 381 i 385 na odcinkach w granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda.

e)  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Województwa  Dolnośląskiego  na przebudowę 
skrzyżowania  drogi  wojewódzkiej  nr  381  (ul.  Kłodzka)  z  drogą  powiatową  nr  3321D  (ul. 
Kwiatkowskiego) w Nowej Rudzie

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  dla   Województwa Dolnośląskiego na przebudowę skrzyżowania 
drogi  wojewódzkiej  nr 381 (ul.  Kłodzka) z drogą powiatową nr 3321D (ul.  Kwiatkowskiego) w Nowej 
Rudzie.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  podobny  projekt  do  poprzedniego  tylko  dotyczący  zadania 
związanego z przebudową skrzyżowania ul. Kłodzkiej, Kwiatkowskiego z ul. Radkowską.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  dla   Województwa Dolnośląskiego na przebudowę skrzyżowania 
drogi  wojewódzkiej  nr 381 (ul.  Kłodzka) z drogą powiatową nr 3321D (ul.  Kwiatkowskiego) w Nowej 
Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 79/IX/07

w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego na przebudowę skrzyżowania 
drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą powiatową nr 3321D (ul. Kwiatkowskiego) w Nowej Rudzie.

f)  w  sprawie  zmiany uchwały  Nr 417/L/06  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  417/L/06  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  w  trakcie  prac  nad  projektem  planu  urbanista  stwierdził 
konieczność ominięcia pewnego odcinka ul. Kołowej, który stanowi wąskie gardło  w związku z tym należy 
rozszerzyć zakres opracowywanego planu o możliwość stworzenia objazdu tego miejsca.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  417/L/06  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 80/IX/07

w sprawie  zmiany  uchwały  Nr  417/L/06  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.
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g) Apel Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie świadczenia usług rehabilitacyjnych na terenie 
miasta Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – w dniu wczorajszym odbyło się wspólne posiedzenie 
Komisji Zdrowia i Ekologii z Komisją Spraw Społecznych, prosi o przedstawienie krótkiego sprawozdania.

Radny Bogusław Frącek  –  na  spotkanie  został  zaproszony Dyrektor  Niedzielski  oraz  Starosta  Jagódka, 
spotkanie miało być poświęcone sytuacji dot. konsolidacji oraz pewnych zobowiązań jakie Starostwo wzięło 
na  siebie  na  wcześniejszych  spotkaniach.  Z  przykrością  stwierdzam,  że  moje  odczucia  były  bardziej 
negatywne  niż  pozytywne.  Okazuje  się,  że  pewne  koncepcje  na  dziś  dot.  funkcjonowania  szpitala  nie 
odpowiadają tym, które były w założeniach konsolidacji. Dyr. Niedzielski powiedział, że reorganizacja jest 
na  etapie  zamysłów,  obejmie  stanowisko od  lipca.  Oddział  dziecięcy  wg wstępnej  koncepcji  ma  zostać 
przeniesiony do budynku głównego, w związku z tym zostanie ograniczona ilość łóżek na internie. Odnośnie 
rehabilitacji  –  zapewnienia  składane  wcześniej  przez  Starostę,  który  miał  nawet  potwierdzenie  z  NFZ 
niestety nie udało się zrealizować i rehabilitacja na dziś nie ma szans powodzenia. Pytaliśmy o całodobowy 
punkt chirurgiczny – jest wpisany w Statucie skonsolidowanych szpitali. Nasze odczucia po spotkaniu są 
takie,  że będą ograniczenia i  nie do końca będzie tak jak było, gdy wyrażaliśmy opinię o konsolidacji. 
Proponuję  przyjąć  Apel  na  dziesiejszej  sesji.  Dyrektor  Niedzielski  obiecał,  że  będzie  nas  na  bieżąco 
informował o sytuacji. 

Radny  Michał  Prokopczak  –  czy  był  poruszany  temat  dotyczący  obsadzenia  dyżurów w  noworudzkim 
szpitalu?

Radny Bogusław Frącek  - dyrektor Niedzielski chciał podać dyżury z lekarzami z Kłodzka ale okazało się, 
że do 3 lipca obłożenia dokonuje dyrektor Buczkowski. Doszło do pewnych nieporozumień. Jest problem z 
lekarzami, niektórzy lekarze mówią, że w sytuacji zmiany dyrekcji powrócą do Nowej Rudy.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – na wczorajszym spotkaniu był również apel o powrót do 
Nowej Rudy lekarza diabetologa, ponieważ chorzy leczący się na cukrzycę nie mają swojego lekarza.

Rada Miejska 20 glosami "za"
przyjęła Apel w sprawie świadczenia usług rehabilitacyjnych na terenie miasta Nowa Ruda.

Ad. 6. Interpelacje radnych.

Radni nie zgłosili interpelacji.

Radna Regina Wałęsa – jest usatysfakcjonowana odpowiedzią na interpelacją, czeka na dalszą realizację.

Ad.7. Zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili zapytań.

Ad.8. Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  kolejna  sesja  odbędzie  się  końcem  sierpnia  lub 
początkiem września br.

 Ad.9. Zakończenie obrad.
 
W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął IX 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.
Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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